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Per què moltes propostes ciutadanes per suprimir la zona verda, posar 
els lavabos al Parc dels Torrents, reduir les subvencions als partits 
polítics, etcètera, són rebutjades? 

El motiu està clar, en el sentit en què es vota, a favor o en contra, o bé si ens 
abstenim, es donen els motius que han argumentat en cadascun dels punts, 
no?. Durant el debat, cadascú es posiciona, i al final, es produeix el vot que 
s’estima convenient. Els arguments queden recollits a l’acta corresponent. El 
que també és veritat és que totes aquestes propostes ciutadanes són 
debatudes en la junta de portaveus, i des de fa ja un temps inclús convidem els 
proposants perquè acabin d’explicitar i de manifestar, ampliar, el contingut o el 
sentit de la seva proposta, i també, a la vegada, per donar l’oportunitat que els 
diversos grups polítics puguin preguntar sobre la intenció o la finalitat de 
cadascuna d’aquestes propostes. En qualsevol cas, cada grup municipal és 
responsable de la votació que fa respecte de una proposta ciutadana, i així 
consta reflectit, els arguments, perquè sí o perquè no, o l’abstenció, a l’acta de 
la sessió plenària respectiva. 

Sobre l’Ordenança municipal de civisme, m’agradaria saber si es 
compleix, ja que he vist moltes bosses d’escombraries amb la brossa 
escampades pel terra. 

Nosaltres no tenim aquesta sensació ni molt menys. Sí que és veritat que hi ha 
actes incívics, hi ha gent que regira a vegades els contenidors i treu bosses, i 
les pot deixar escampades. El que sí que es produeix és que hi ha material de 
rebuig que es deixa al costat dels contenidors, de reparacions d’una cuina, un 
electrodomèstic, i això potser dóna aquesta sensació, però no tenim pas la 
sensació que això sigui així. De fet, hi ha una fundació, que és la Fundació 
Ecoembes, d’embalatges i envasos lleugers, que va fer fa poc un treball de 
camp a Esplugues, en el sentit que mesurava tres paràmetres. Per un cantó, el 
manteniment i reposició dels contenidors, la neteja dels contenidors i el 
desbordament dels contenidors, això que diu que si les bosses estan pel terra. 
La veritat és que la puntuació que hem tret és excel·lent, perquè, per exemple, 
en l’estat de compliment dels estats dels contenidors, estem entorn a un 99 per 
cent, i quant al desbordament en aquest cas, quan anem a fer el treball de 
camp, a un 0 per cent, és a dir, vol dir que no hi havia cap mena de bossa ni 
cap element fora del contenidor. Per tant, des d’aquest punt de vista, estem 
força satisfets. 



No hi ha cap pregunta més feta per escrit.” 

El senyor Muñoz: 

“Voy a ser más breve. Son dos temas los que quiero tocar. Uno es pedir a los 
concejales del barrio de La Plana y Montesa a ver si es posible que en lo más 
breve posible nos den respuesta a una serie de eficiencias que hemos hablado 
ya en diversas ocasiones con ellos, y algunas nos preocupan enormemente, 
como una es el tema semafórico, que hay algunos puntos en los cuales ya 
saben que tenemos un cierto riesgo. No voy a extenderme más porque no hay 
tiempo, pero bueno, ellos ya saben los temas que son eso. Como hay el tema 
de repavimentación de algunas aceras, que también tienen un cierto riesgo, y 
ya hace un tiempo que esperamos que nos deis una respuesta lo más rápida 
posible, si es posible esta semana mejor que la que viene, para ver qué 
calendario de actuaciones vais a hacer. 

Y el otro tema es hacer una sugerencia o un ruego. En la calle Bruc con plaza 
Ghandi, hay una obra que lleva ya un tiempo, y se va alargando, y tiene un 
riego que al final de esta semana se agrandará, y se agrandará por el tema 
que, bueno, los colegios dan fiesta ya, tendrán vacaciones, hay muchos niños, 
la plaza Ghandi es muy concurrida por los niños, está llena toda de zanjas y de 
vallas, y yo lo que sugeriría es que a ser posible se agilice lo más rápido, y que 
esa obra se lleve lo más pronto a cabo.” 

 

El senyor Giner: 

“Prenem nota d’aquestes dues qüestions. Ara, cal dir una cosa: aquestes obres 
que normalment es demanen, o aquestes actuacions, comporten una despesa, 
i la despesa s’ha d’esperar fonamentalment a incloure-la en el pressupost 
adient, en aquest cas a Inversions, i que tingui la dotació pressupostària. A 
partir d’aquí fer els projectes i fer el procés de contractació, però casualment 
les dues qüestions per les quals pregunta estan en aquests moments acabant-
se d’elaborar els pressupostos de la regulació semafòrica a què es refereix, i 
també per al tema de les repavimentacions, no solament de les voreres sinó 
també l’arranjament, diguem, de les voreres i les repavimentacions parcials 
dels carrers. Estem acabant també els plecs de condicions per fer la 
contractació.  

Quant al tema de l’obra aquesta, mirarem exactament el seu estat, què és el 
que passa, i intentarem resoldre el problema, eh?, de la millor manera.” 



La senyora alcaldessa: 

 

“Doncs ara passem ja a l’apartat, l’últim apartat. Llegeixo, per si hi ha alguna 
persona que no acostuma a venir al ple i no coneix exactament el que diu el 
reglament. Diu: «Finalment, el president o presidenta del ple autoritzarà la 
formulació d’intervencions orals per part de les persones assistents a la sessió. 
Es podran formular un màxim de dues intervencions per persona, i cada 
intervenció tindrà una durada màxima d’un minut.» De manera que, les 
persones assistents que vulguin formular alguna pregunta? 

Bé, algunes no són persones que acostumin a venir, per tant, necessitem el 
seu nom. La senyora Laura Benito sí, perquè ha intervingut fa un moment, però 
la persona que seu al seu costat, jo desconec el seu nom. Javier?  

Juan, has demanat la paraula també, oi? Juan Serrano.  

Molt bé. La Teresa Carbonell. I els joves? Tinc molt mala memòria. Esteve 
Costa i...? Anna. Bé, intentarem tenir-la millor per a la següent sessió.  

Les llegim per si ens hem deixat a algú. Laura Benito, Javier Medero, Jordi 
Raventós. Juan Serrano, Teresa Carbonell, Esteve Costa i Anna Coll. I Juli 
Salvat també, sí. I en Ricard Oliveres, sí, sí. Se l’ha deixat l’Enric. Sí, el senyor 
Salvat també l’hem apuntat.  

Doncs, senyora Benito, vol formular una o dues preguntes? Doncs té dos 
minuts.” 

 

La senyora Benito: 

“La primera es para el Partido Popular. A nosotros nos gustaría saber, desde 
Ciudadanos, si su partido piensa retirar el 21 por ciento de IVA que aplica a las 
becas comedor. Si tienen ustedes alguna idea de si esto lo va a hacer, o no lo 
va a hacer. 

Y en segundo lugar, es una pregunta para todos. En realidad es ofrecer unos 
datos y poner en conocimiento una serie de hechos. Como ustedes saben, 
sobre todo los Servicios Sociales, estos atendieron a 2.868 expedientes en el 
año 2012, y además abrieron 1.109 expedientes de personas que acudieron a 
Servicios Sociales. Una pregunta muy simple para todos, y además su 
consecuente pregunta después, ¿no?, es decir, ¿ustedes saben que en 



Esplugues tenemos personas actualmente que están buscando en los 
contenedores de basura comida? ¿Lo saben? Pueden irse por Ángel Guimerá, 
por la carretera de Cornellá, lo que es la avenida de Cornellá actualmente, o 
por los centros como Mercadona, Caprabo, y ustedes lo pueden ver. De diez 
de la noche a doce de la noche. Familias buscando comida en la basura –en la 
basura. Claro, la pregunta consecuente es saber qué piensan hacer ustedes. 

Nada más y muchas gracias.” 

La senyora alcaldessa: 

“molt bé. Javier Mederos. Vol formular una o dues preguntes? Una? Doncs té 
un minut. (veu de fons.) Doncs té dos minuts.” 

 

El senyor Mederos: 

“Muchísimas gracias. Voy a hacer la intervención en los dos idiomas, para que 
se compruebe que los problemas sociales nos da igual que se nos escriban en 
catalán que en castellano, porque lo vamos a decir igualmente. El bilingüismo 
forma parte de nosotros. 

Lo que exponemos es una petición que nos ha llegado desde los vecinos del 
barrio de El Gall, concretamente, de la que voy a pasar a leer un manifiesto que 
está junto con una recogida de firmas que se está haciendo en el barrio que he 
comentado antes. Paso a leer: «Els veïns del barri de El Gall, després de 
visualitzar els constants excessos de velocitat i imprudències dels vehicles en 
les zones d’Àngel Guimerà, del número 140 a 142, davant del mercat, i que 
també passa el mateix en Àngel Guimerà, en les cantonades del carrer Tomàs 
Breton, sol·licitem les mesures oportunes per evitar accidents per 
imprudències, donat que els «badens» situats en els esmentats llocs semblen 
no causar efecte als vehicles, donat que circulen a gran velocitat per 
l’esmentada calçada, posant en perill als vianants de la zona, tenint en compte 
la proximitat de l’escola Lola Anglada. És per això que els veïns recollim 
signatures per demanar mesures de seguretat viària.» Esto en referencia a lo 
que se nos solicita desde los vecinos del barrio de El Gall. 

Y la segunda pregunta que quería formular a la Mesa, era que teníamos 
constancia de que en las preguntas escritas teníamos una pregunta también 
que se había hecho desde nuestro grupo, Ciutadans, de Esplugues, en 
referencia a las cifras de los niños tutelados que hay en el municipio, y también 
si se nos podría facilitar por favor la cantidad de número de parados que 



existen en la ciudad, que ahora mismo no están cobrando ningún tipo de 
prestación. Nos gustaría que se nos explicara si realmente esta pregunta 
formaba parte de las preguntas escritas. 

Muchísimas gracias.” 

  

La senyora alcaldessa: 

“El senyor Jordi Raventós. Senyor Raventós, una o dues qüestions? Doncs té 
fins a dos minuts.” 

 

El senyor Raventós: 

“Aviam. La primera és en nom de l’Associació de Veïns i Veïnes d’Esplugues, 
que ja fa no sé quant de temps però potser ja fa més d’un any que vam 
demanar el tema del Síndic de Greuges. Sabíem que en el pressupost de l’altre 
any hi havia inclús una petita partida, que no sé què se n’ha fet, i ens han dit 
que aquest any no hi ha cap partida. Llavors, vol dir que això és un tema que 
s’ha quedat enterrat? Voldria preguntar també als altres partits si ho heu 
treballat, si no ho heu treballat, què heu fet, si és una cosa que ja no interessa, 
que sembla que no cal? 

És cert, com ha dit el senyor Giner, que ens vam trobar nosaltres amb els 
partits i vam estar-ho comentant, i va semblar una cosa positiva i es va aprovar 
en el ple, però clar, si passa el temps i en això no es posa fil a l’agulla, ni hem 
sentit parlar de cap quantitat possible de res, sembla una cosa que s’hagi mort. 
Aquesta és la primera pregunta. 

I la segona pregunta, que és a títol personal, potser és per ignorància meva 
però això de la Llei de barris només és per a uns barris determinats, o pot servir 
per a qualsevol barri d’Esplugues?” 

 

 

 

La senyora alcaldessa: 



“La senyora Teresa Carbonell. Molt bé, té dos minuts.” 

 

La senyora Carbonell: 

“Val. Fa ja un temps, en un ple d’aquí, de l’ajuntament, el Grup d’Estudis va 
parlar sobre el nom de la biblioteca d’Esplugues, que és Biblioteca Pare Miquel 
d’Esplugues. Precisament havíem parlat amb un monjo que estava, bé, era 
entès i sabia molt sobre la vida del Pare Miquel d’Esplugues. Parlant amb ell, 
ens va constatar i va confirmar que no és Pare Miquel aquest senyor, aquest 
senyor és Pare Miquel d’Esplugues. Es va quedar aquí, bé, jo vaig escoltar-ho, 
estava aquí aquell dia, i vàreu dir que a partir de llavors tindríeu en compte que 
en totes les notes que es fessin es tindria en compte que aquest senyor es diu 
Miquel d’Esplugues. Aquí hi ha un programa que precisament és de 
l’Ajuntament d’Esplugues sobre els jocs florals, en el que inclús hi ha aquí el 
servei local de català com a col·laborador, vol dir que s’ho ha mirat, i llavors es 
parla del director de la Biblioteca Pare Miquel. No és Pare Miquel, és Pare 
Miquel d’Esplugues. Hi ha un muntatge del club de música Pare Miquel. No, és 
perquè ho tingueu en compte, vau dir que ja ho diríeu, però bé, tothom no s’ha 
assabentat. És Miquel d’Esplugues perquè agafen el nom, el seu nom no és 
aquest, el verdader, sinó que quan es fan monjos...m bé, ja ho sabeu, agafen 
un nom, i el nom que aquest senyor va agafar era Miquel d’Esplugues. El seu 
nom, si li traiem «Esplugues», és com si li traiem el cognom, i vàreu dir que sí, 
que era cert, que ho tindríeu en compte i que ja... Bé, que ho tingueu en 
compte. 

La segona? Ai, la segona... Ah, si, perdona.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Sí, en cap moment fem interrupcions. Ho fem tot seguit si li sembla bé, 
senyora Carbonell.” 

 

La senyora Carbonell: 

“Val, d’acord. L’altra és sobre el tema de les bicicletes, el tema de les bicicletes 
a sobre les voreres. Ja n’hem parlat, vau dir que precisament ho tindríeu en 
compte, que es treballaria amb els clubs municipals, i voldríem saber, això ho 
pregunto per l’Associació de Veïns i Veïnes d’Esplugues, quins passos s’han 



fet, quina és la situació actual, tenint en compte, amb la bonança que hi ha ara, 
que cada dia hi ha més bicicletes per les voreres, que continua sent una 
passada d’obstacles, i a sobre m’han dit –jo no ho he vist– sembla ser que hi 
ha un altre vehicles que passa per les voreres, que és com una espècie de 
patinet motoritzat, que a més a més també va per la vorera. O sigui, que ja 
tenim les bicicletes, els patinets, els monopatins, els patinets, ja els tenim a 
peu. Realment jo crec que ja és hora que feu alguna cosa, i a veure com està la 
situació.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“El senyor Juan Serrano.” 

 

El senyor Serrano: 

“… pero este punto en mi criterio es un poco preocupante. Como todos 
sabemos, unos más y otros menos, estamos informados pero las retalladles en 
la sanidad, bueno, es el plato del día, además de forma descaradamente. Yo 
digo esto porque esta tarde precisamente he estado allá, y es raro que ningún 
vecino, regidor, vosotros, no lo sé, que ha despedido a dos médicos, no sé 
exactamente de qué planta es, si la primera o la segunda, si me dicen que es 
de Esplugues no lo sé, y me dicen que ha habido una inquietud, se ha movido 
muchísima gente, se ha hecho una cadena humana, como una forma de 
protestar. Este tema yo pienso que sería conveniente tomarlo bastante en 
serio, ¿no?, porque la salud es la salud, que nos va la vida, ¿no? 

Digo esto porque bueno, si esto no se para, si esto entre todos, el 
ayuntamiento primero, el tejido vecinal, los ciudadanos, todos, porque en la 
sanidad el paraguas es muy amplio y a todos los coge, y tenemos el derecho y 
la obligación de defenderla, no de mezquindarla ni de pedir por favor, porque la 
hemos pagado y la estamos pagando, y no es gratuita porque la seguimos 
pagando. Es que hay un juego de palabras por el que parece que nos la dan 
porque son buenos chicos y porque tienen buena voluntad. Nada, nadie nos ha 
regalado nunca nada, ni en educación ni en nada, siempre todo lo hemos 
conseguido la clase trabajadora, y todos los afectados, evidentemente, unos 
más que otros, eh? 



Entonces, mi preocupación es, bueno, que eso está ahí, si vosotros sabéis 
algo, si el señor Antonio, como concejal del barrio de Can Vidalet, bueno, 
quisiera saber cómo va esto, ¿eh?” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Molt bé. El senyor Esteve Costa.” 

 

El senyor Costa: 

“Hola. Bé, jo tinc dues qüestions que són en referència, bé, com a militant de la 
CUP. Teniu coses pendents amb nosaltres, informacions que ens heu de donar 
i tal. Bé, primer de tot, és referent a la proposta ciutadana que van presentar el 
passat juliol perquè l’ajuntament s’adherís a la campanya Stop Bales de Goma, 
que ens va agradar molt que s’aprovés i tal, i sobretot que es fes abans..., bé, 
es va donar el fet que es va donar abans que passés la desgràcia de l’Esther 
Quintana. Ens omple de goig que l’ajuntament es posicionés en contra d’aquest 
instrument, aquest que passés una nova desgràcia d’aquest tipus. Bé, doncs, 
vam estar mirant la web, i ens va arribar informació que encara no s’havia 
notificat aquet tema, i us ho vam enviar, i segueix sense, la gent de la 
plataforma segueix sense haver rebut la notificació conforme l’ajuntament té 
aquest ple, per tant, no sé si us heu descuidat, si no sé què o no... En tot cas 
que reitereu i torneu a enviar-los-ho perquè ells en tinguin constància i ho 
puguin penjar a la web, etcètera. 

Bé. Després una altra qüestió. Al setembre vam presentar una instància per 
demanar les despeses desglossades de les festes majors del 2012, i encara les 
estem esperant. Ens agradaria tenir-les i tal. I a més a més aprofitem ja per 
demanar una mica el que seria el projecte dels pressupostos de les festes 
d’aquest 2013, perquè ens les puguem mirar i tal, i sapiguem a què aniran els 
gestos, i bé, aquest tema en definitiva. 

I bé, jo ja estic. Bé, un altre tema que em ve al cap, però aquest ja és a títol 
personal. Si us plau, l’aire condicionat, baixeu-lo una miqueta més. Ja sé que 
comença l’estiu i tal, però la majoria de gent tenia fred.” 

 

 



La senyora alcaldessa: 

“Que la temperatura estigui més elevada o estigui més baixa?” 

 

El senyor Costa: 

“Perdí, sí, que la temperatura estigui més elevada, vull dir que no el fiqueu tan 
fort.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Una mica menys d’aire condicionat.” 

 

El senyor Costa: 

“Exacte.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Prenem nota del prec.” 

 

El senyor Costa: 

“Ja està, és tot.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“La senyora Anna Coll.” 

 

La senyora Coll: 



“Doncs també dues qüestions. La primera, tenint en compte que la majoria 
d’aquest ple va manifestar públicament la seva oposició a l’aprovació de la 
LOMCE, altrament coneguda com a «Llei Wert», i tenint en compte que també 
el centre Highland School no deixa l’aplicació vigent d’aquesta, ens podríeu 
explicar per què alguns d’aquests regidors faciliten tots els tràmits per a la 
creació i consolidació d’aquest centre? 

I la segona, respecte a la moció 18/13 a la que CIU, PP i PSC han votat en 
contra, al·legant entre altres coses la creació de llocs de treball, s’hauria de 
tenir en compte quants llocs de treball, en quines condicions laborals i quants 
llocs de treball i petites empreses s’enfonsarà. Creiem que s’ha de tenir en 
compta perquè, en contra del que s’ha dit, per proximitat sí que ens afectarà el 
petit comerç a Esplugues.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“El senyor Juli Salvat.” 

 

El senyor Salvat: 

“Hola, bona nit.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Senyor Salvat, què vol fer, una o dues qüestions? Una o dues qüestions?” 

 

El senyor Salvat: 

“Una, només en faré una, que és la que més o menys he sentit a dir per aquí, 
perquè m’han ferit una miqueta la d’allò... Jo al que em refereixo és a 
l’assumpte de les bicicletes que van per la vorera. Que vagin per la vorera, jo 
en sóc un, però que vagi a la velocitat que pertoca, com a màxim de 4 o 5 
quilòmetres per hora. I això s’hauria de fer anar. No solament als ciclistes, 
també als que van amb patins, que són aquests que també es creuen per tot 
arreu, i em fa l’efecte que se’ls hauria d’avisar que si volen anar per algunes 
voreres del poble, que no es pogués anar. Per exemple, la de Laureà Miró 



baixant a mà dreta, trobo massa just que per allà passin bicicletes que podrien 
anar per l’altra banda, davant de l’ajuntament. O sigui, mirar d’intentar que 
vagin, però a poc a poc, no de la manera que van, que sembla que vagin a 
perdre el temps. I si volen anar de pressa, que vagin per la carretera.  

Res més.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“I em sembla que per acabar, el senyor Ricard Oliveres. Senyor Oliveres, una o 
dues preguntes? Doncs té dos minuts.” 

 

El senyor Oliveres: 

“Hola, bona nit. A veure, tinc un petit debat sobre què és primer, l’ou o la 
gallina, i sobre si és primer el fet de prendre una decisió o una voluntat política 
de portar a terme qualsevol cosa, o bé un estudi posterior. Això ve a compte 
perquè la proposta que vam presentar en el ple passat, el dia abans se’ns 
demanava que la modifiquéssim en el sentit de demanar un estudi de viabilitat 
per instal·lar uns lavabos i demés. Bé, jo diria que aquest ajuntament ha pres 
decisions polítiques i després ha fet l’estudi en altres coses, per exemple, els 
horts urbans, dels quals després en parlaré, i no sé si l’estudi s’ha portat a 
terme, ni com ha quedat el tema, després ja ho preguntarem. Ho dic perquè 
clar, nosaltres continuem rebent sol·licituds de la gent respecte d’aquesta 
necessitat que hi ha al Parc dels Torrents, fins i tot hi ha gent que està 
disposada a agafar un plec de signatures i poder-les presentar, perquè clar, 
ens sembla que és un tema necessari. No sé si al final, de tot això que se’n va 
parlar vau quedar que sí, que en faríeu alguna cosa, no ho sé, ja m’ho direu. 

Al senyor Pons podria aprofitar també per dir-li que ja que va dir aquella dita, va 
citar aquella dita catalana que «de casa s’ha de sortit menjat...» i no sé quantes 
coses, doncs bé, a vegades la gent es fa gran i té algunes necessitats que es 
deriven de l’edat, i ell també hi arribarà, i llavors, quan es troba al carrer amb 
aquella necessitat, doncs potser és bo tenir aixopluc. 

I la segona qüestió fa referència a la proposició dels horts urbans, que es va 
aprovar en un ple. Es va donar com a data el mes de juny, i jo diria que al mes 
de juny ja hi som, i el més calent és a l’aigüera, no tenim cap resposta. No sé si 



serveis d’alguna cosa el fet que aquí s’aprovin proposicions i es facin coses, si 
després resulta que no es porten a terme.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Molt bé. Doncs amb això tenim les preguntes formulades, i acceptar, com que 
hi ha algunes qüestions que les han preguntat a diversos grups, començaríem 
pel senyor Figueras a donar resposta.” 

La senyora alcaldessa: 

“A veure, el que no podem fer és un diàleg. Contestem, li toca al Partit Popular, 
contesta, i si després...” 

(Veus de fons.) 

El senyor Giner: 

“Sobre les preguntes de la senyora Laura Benito, sí que hem vist gent que 
demana o que remena els contenidors. Jo personalment he trucat a la policia 
en aquest cas. Per què? Per identificar la persona i per saber exactament quina 
era la problemàtica o per què ho feia. La majoria dels casos, la immensa 
majoria dels casos és gent que regira els contenidors per treure paper i altres 
coses per vendre-les. Alguns molt organitzats, perquè vénen en furgonetes, i 
ningú gairebé és d’aquí, vénen de la part de Badalona, El Prat, Sant Adrià. Van 
en furgonetes, i a més a més el que fan és que la furgoneta es para una mica 
més enllà... Bé, en definitiva el que fan és treure paper fonamentalment i altres 
materials. Hi ha gent que a títol personal busca material, ferralla o altres coses 
per vendre-ho. 

I després també hi ha casos com el que vostè diu. En aquest cas, la policia el 
que fa és identificar-los, veure si són d’Esplugues, i en aquest cas adreçar-los 
als serveis locals. No obstant, tenim el Banc d’Aliments que d’una manera 
àmplia cobreix les necessitats de la gent, i la gent coneix molt bé els serveis 
que presta l’ajuntament, més en casos de necessitat, i sap on adreçar-se, però 
jo crec que el que toca fer és, quan veiem això, la policia té instruccions, és que 
també a nivell de col·laboració ciutadana empenyi a això, a trucar la policia per 
poder identificar les persones i veure de què es tracta exactament, i orientar-les 
en un sentit o en un altre. 

Ha preguntat també, i ja aprofito, pel tema de l’escrit. És que l’escrit que vostè 
ha presentat no va adreçat al ple. Normalment, hi ha dos tipus d’escrits que fan 



preguntes, i ens arriben molts. Uns són per a l’alcaldessa o el regidor 
corresponent, depèn si està adreçat a l’alcaldessa o el regidor contesta, però 
quan va adreçat al ple, el passem pel ple. Però el seu escrit no fa referència a 
què eren preguntes pel ple, per això no ha estat inclòs. 

(Veu de fons.) 

Sí, bé, vostè ja sap...” 

 

La senyora alcaldessa: 

“D’aquestes preguntes rebrà la pregunta per escrit, i per al següent ple o 
propers plens, vostès saben que si volen que siguin preguntes escrites per al 
ple, simplement ha de constar aquesta petició per escrit, simplement això.” 

 

El senyor Giner: 

“El senyor Jordi Raventós. El que ha explicat el senyor Roger Pons sobre el 
tema del Síndic de Greuges és exactament així. Això ha passat per la junta de 
portaveus, s’ha fet el llistat d’aquelles despeses imprescindibles perquè siguin 
valorades, i a partir d’aquí, doncs, tornar-lo a plantejar passat l’estiu. Sí que és 
veritat també que no hi ha partida pressupostària aquest any per a aquest 
tema, però sí, el que ha dit el senyor..., jo em refereixo exactament a les 
mateixes paraules que ha dit el senyor Roger Pons. 

I respecte del que comentava la senyora Anna Coll, bé, nosaltres, 
independentment de quina és la nostra postura amb el tema de la Highland 
School, tampoc és una escola que ens agradi, hi ha coses que no ens agraden, 
però la llei les regula, i genera drets, i si te’ls demanen, una tramitació d’un 
expedient, un plantejament al qual hi ha un dret, nosaltres no ens podem negar, 
perquè a més entraríem en responsabilitat. Això no vol dir que estiguem 
d’acord.  

Una altra cosa diferent és el tema del projecte de llei, la Llei Wert, no? És una 
llei que està en tràmit, i nosaltres ens hem manifestat repetidament en contra 
d’aquesta llei, i ho continuarem fent. Ara bé, en el moment que entri en vigor, 
nosaltres l’haurem d’acatar, aquesta llei, i el que farem és lluitar amb tots els 
instruments que tinguem al nostre abast per intentar canviar-la, o amb pressió 
al carrer o amb el que sigui, però la qüestió és aquesta. La Highland School té 
dret a la tramitació d’un planejament, i nosaltres no li podem privar pel que 



pensem o ideològicament estiguem al cantó contrari. La llei, en aquest sentit, 
els empara.  

I pel que fa a l’outlet, bé, en el mateix sentit que comentava el senyor Pons 
exactament també. Ens hem referit al tema de l’autonomia local, 
independentment de la qualitat o no dels llocs de treball de qualitat o no o el 
que es pugui generar, nosaltres pensem que és un assumpte que competeix 
directament a l’Ajuntament de Viladecans, i de la mateixa manera que no ens 
agradaria que aquest ajuntament es posés en un tema que ens competeix a 
nosaltres, tampoc ho farem nosaltres amb l’Ajuntament de Viladecans. 

I em sembla que no hi havia més pregunta així per a tots els grups. Passaríem, 
doncs, a respondre el conjunt de les preguntes. No, no, hi ha més preguntes, si 
li sembla. Comencem per les preguntes del senyor Javier Medero, no? Ell ha 
fet una intervenció sobre aquesta petició dels veïns que recullen firmes. La 
veritat és que a Àngel Guimerà hem actuat posant les bandes i limitant la 
velocitat, i per tant, afortunadament... A veure, hi ha gent incívica, i hi ha gent 
que supera, doncs, els límits de velocitat, segur, però hi ha instruments 
col·locats per evitar que això passi. Ara, hi pot haver gent que això s’ho salti, la 
qüestió és enganxar-los en el moment en què ho fan, i que la policia els pugui 
multar. 

El senyor Jordi Raventós feia una pregunta sobre la Llei de barris, per a qui és. 
Ara per a ningú, perquè el programa està suspès. Ja hem dit que era un 
programa segurament dels més necessaris. I a la pregunta si es podia acollir 
algun altre barri d’Esplugues, en el seu moment, quan es va convocar, no, 
perquè s’havien de tenir una sèrie de requisits, hi va haver una sèrie d’ítems, 
que tenien una puntuació ponderada, i en funció d’aquesta puntuació, les 
característiques del barri, etcètera, doncs ens podrem acollir o no. En el cas 
d’Esplugues, l’únic barri que es podia acollir era el de Can Vidalet. 

La senyora Teresa Carbonell pregunta pel tema de la Biblioteca Pare Miquel 
d’Esplugues. Aquest problema a què vostè es referia era el fulletó del consistori 
dels Jocs Florals. No l’ha fet l’ajuntament, sinó que l’han fet els promotors dels 
Jocs Florals. Nosaltres no l’hem fet. Sí, l’ajuntament col·labora, no ha fet aquest 
programa. A nosaltres no ens consta res recordar a les entitats que utilitzin el 
nom sencer, no hi ha cap mena de problema en aquest sentit. 

I del tema de les bicicletes, vostès van estar a la junta de portaveus, es van 
explicitar, ho vam parlar, i estem treballant, d’entrada, a fer un fulletó per 
repartir al conjunt de la localitat, sobre les normes de circulació i convivència 



bicicletes/vianants, com un tema de conscienciació, d’entrada, per treballar i fer 
una mesura ràpida, i que d’alguna manera mogui la sensibilitat.  

(Veu de fons.) 

Sí, cap inconvenient –cap inconvenient.  

Quant al senyor Serrano, sí que estem preocupats per aquesta situació de 
retallades sanitàries, ho hem repetit moltíssimes vegades. El cas és que estant 
preocupats com estem, i que ens preocupa la situació, no afecta aquest 
acomiadament d’aquests dos metges, a la part d’Esplugues de l’ambulatori del 
CAP de Can Vidalet, sinó que afecta a la part d’Hospitalet. Això no té res a 
veure perquè és una situació que ens preocupa... 

(Veu de fons.) 

Sí, també ens preocupa, però jo li aclareixo, perquè vostè ho sàpiga, que en el 
que afecta a l’atenció sanitària a la gent d’Esplugues, en principi aquest tema 
no ens ha afectat directament, encara que estem totalment d’acord amb què cal 
fer actuacions i reconduir la situació per prestar una assistència sanitària com 
cal. 

Quant a les preguntes del senyor Esteve Costa, això d’aquesta moció que vam 
aprovar, és la segona vegada que em fan aquesta pregunta. La primera 
pregunta me la van fer, i vaig respondre per correu electrònic –no vaig rebre 
cap contesta– explicant quina persona havia rebut exactament el trasllat 
d’aquesta moció. És exactament la persona que vostès van indicar, i tenim el 
justificant de rebut, que jo els puc ensenyar, si volen, perquè vegin vostès que 
aquesta persona, que viu a Barcelona, li vam traslladar el certificat de l’acord. 

I després, pel que fa a l’altra pregunta que ens feien, de les despeses 
desglossades de la Festa Major 2012, esbrinarem aquesta petició que van fer. 
Li comentava al regidor de Cultura, i ell ara mateix no en tenia coneixement. I 
sobre el projecte de pressupostos de les actuals festes, estem treballant en 
això. No podem facilitar cap relació de res perquè estem treballant en el 
programa en aquests moments. 

Al senyor Juli Salvat, la intervenció que ha fet de les bicicletes i els patins, bé,  
la prenem en consideració. 

I l’última pregunta que teníem em sembla que era la del senyor Ricard Oliveres, 
i el tema de l’estudi dels serveis en el Parc dels Torrents. Ja ens vam 
manifestar, hem vist uns cartells molt simpàtics penjats, per cert, sobre això, i el 



que sí que hem de dir és que, efectivament, els serveis tècnics estan fent un 
estudi sobre la viabilitat i el cost econòmic que això representa. Quan el 
tinguem, no passi cuidado que els farem arribar. 

I quant al tema dels horts urbans, ens vam posar en contacte amb la fundació 
Solidaritat de la Universitat de Barcelona, que treballa aquest aspecte 
concretament, amb un enfocament social dels horts urbans. És un projecte molt 
interessant que està lligat a un programa europeu, que és el programa Life, i al 
qual nosaltres hem aportat ja documentació per poder-nos acollir. La 
Universitat de Barcelona està treballant en diversos municipis en aquest mateix 
sentit, i ells s’ofereixen com a gestors d’aquests tipus d’instal·lacions, dels horts 
urbans, amb un enfocament social. És el que estem treballant en aquest 
moment. Ja els hi donarem informació, i els citarem perquè vegin com està la 
situació. 

I no tenien cap pregunta més, en principi.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Molt bé. Em permetran només trenta segons, perquè avui s’ha parlat d’un 
tema important, i és de la vulnerabilitat social dels menors a les escoles, o a 
l’àmbit familiar, i jo crec que la resposta que s’ha donat és una resposta molt 
correcta, però la senyora Benito a mi m’ha despertat una inquietud. I jo sé que 
aquí estem perquè ens preguntin, i no per preguntar nosaltres, però sí que li 
llenço una pregunta a mode de reflexió, i és: quan detectem aquestes persones 
en situació de risc social, que és el que fem a continuació? Penso que no és 
l’equip de govern, no són els regidors i regidores, que només som vint-i-un en 
aquesta població, crec que totes les persones ara mateix que poden detectar 
una persona que passi gana, una persona que remena contenidors, 
automàticament ha de derivar aquesta persona als Serveis Socials, tot i que si 
algú té dubte, ja ho deia molt bé el senyor Giner, sempre podem trucar a la 
policia local. Però no ens hem d’esperar, no hem d’esperar un ple per despertar 
en aquest cas la consciència dels regidors i regidores, que en aquest cas la 
podem tenir molt tranquil·la, i per tant, jo a vostè l’emplaço, com a la resta, a 
què en el moment en què detectem un cas d’aquests, nosaltres, crec que en 
aquest cas treballem en xarxa, ens ajudem. Tenim moltes diferències 
polítiques, com poden entendre, però en aquest cas anem a una, sumem, i, per 
tant, hem de demanar a la ciutadania que sumi també. Si detectem un cas, 
automàticament l’hem de derivar, ho podem dir en el ple quantes vegades 
calgui, però sobretot l’hem de derivar als Serveis Socials perquè pugui ser 



atesa aquesta persona, aquesta família, i perquè també el puguem acollir en el 
programa d’aliments, que és el que pretenem. Només és llençar aquesta 
reflexió, que crec que és important. 

I dit això, crec que podem aixecar la sessió.” 

 

 

 

 


